

[Texte]

month or less. There are 6,500 receiving \$60 per month or less.

I am looking at your financial report on the pension fund, and if I understand it correctly and I confess that some of the explanation of it was Greek to me, the \$675 million is the actual funds available for the use of the pension plan and the remaining \$700 and some million would be that which is invested in bonds, stocks and so on. Have there been any discussions either within the company or between the company and its employee representatives about your investigations concerning what could be done for these retired employees, particularly those who are in this \$25 or less per month bracket?

Mr. MacMillan: I remind you that we have 85,000 other employees with a vested interest in these funds and also that these problems are discussed on a monthly basis by the joint committee representing the employees and the company. The question of the pensioner on the minimum pension who by definition is eligible for the old age pension of course has on occasion arisen, but I would think it would be extremely difficult to reach any accord in that committee as to impinging upon these moneys.

Furthermore, as I said before I thought this was part and parcel of a much larger problem embracing all of the categories to which you yourself referred and that is really is not one that I would like to see our people attack. That is not said out of lack of sympathy, believe me.

Mr. Benjamin: I am sure the officers in the company itself as well as the employees, if one were to talk to either one, do not like this any better than I or anyone else. Surely with all the brains that there are available in the

• 1725

financial and accounting fields there must be some way that a few, a very few million—the rate of attrition amongst these retired employees must be very rapid. They will mostly be the older ones. The rate of attrition is very rapid I would suspect.

Is there not some way of transferring more from what is invested into the amount that you require to keep on hand and begin paying out larger amounts for these retired employees? Is it not correct that you are drawing a return on your investment which is now double what it was when those people's

[Interprétation]

employés à leur retraite qui reçoivent \$25 par mois ou moins, et 6,500 ont \$60 par mois ou moins.

J'examine votre rapport financier sur la caisse de retraite. Si j'ai bien compris, et je dois vous avouer ma béotie en la matière les 675 millions de dollars constituent les fonds à l'actif de la caisse de retraite et le reste, soit 700 et quelque millions de dollars, serait placé sous forme d'obligations, d'actions, etc. Est-ce qu'il y a eu des discussions soit au sein de la compagnie ou entre la compagnie et les représentants des employés, au sujet de vos enquêtes sur ce qu'on pourrait faire pour ces retraités, en particulier, ceux qui reçoivent \$25 ou moins de pension par mois?

M. MacMillan: Permettez-moi de vous rappeler que 85,000 autres employés ont un droit acquis dans cette caisse, et que ces problèmes sont discutés tous les mois par le comité mixte des employés et de la direction. La question du retraité qui reçoit le minimum de sa pension, qui, par définition, ont droit à la pension de vieillesse a naturellement augmenté parfois, mais j'estime qu'il serait très difficile d'arriver à un accord au sein de ce comité dans le but d'empiéter sur cette caisse.

Et de plus, comme je l'ai dit auparavant, je croyais que cela faisait partie d'un problème beaucoup plus vaste qui comprenait toutes les catégories que vous avez vous-même mentionnées. Ce n'est vraiment pas quelque chose que je voudrais que nous gens attaquent. Je ne le dis pas par manque de sympathie, croyez-moi.

M. Benjamin: Je suis sûr que les directeurs de la compagnie elle-même ainsi que les employés s'ils pouvaient se le dire, avoueraient qu'ils n'aiment pas cette situation plus qu'un autre. Ne serait-il pas possible avec

toute la matière grise qui se trouve dans les domaines de la comptabilité et des finances, que quelques millions, seulement quelques-uns, le taux d'attrition de ces retraités doit être très rapide. Ils seront la plupart les plus âgés. J'imagine que le taux d'attrition est très rapide.

N'y aurait-il pas moyen de transférer une plus grande partie de vos placements à la caisse que vous devez garder en réserve et commencer à verser des sommes plus élevées à ces retraités? N'est-il pas exact que vous avez un profit sur le revenu qui est tout de même le double à l'heure actuelle de ce qu'il